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سرمقاله

فراموشی فرهنگی
ادامه از صفحه یک

برخی به بخشی از فرهنگ جامعه آسیب می 
رسانند و دسته دیگر  تمام  هویت فرهنگی را  
مخدوش  می سازند. لمپنیسم یا ابتذال فرهنگی، 
جریان هویت ستیزی است که به تمام هویت 
لمپنیسم   ، رساند  می  آسیب  جامعه  فرهنگی 
فرهنگی نوعی ابتذال فرهنگی در دنیای مدرن 
از سریال  به چند سکانس  است  کافی  است. 
فرهنگی که این روزها در جامعه جریان دارد و 
پخش می شود توجه کنید تا بیشتر با مساله 

ابتذال فرهنگی آشنا شوید؛
سکانس اینستاگرام- مردان و پسرانی که برای 
جذب مخاطب روسری به سر می کنند و نقش 
با  که  هایی  خانم  و  کنند  می  ایفا  را  ها  خانم 
ادبیاتی مردانه سعی در جذب تبلیغات بیشتر  
دارند و  یا افرادی که برای جذب  مخاطب  به 
صورت  نامتعارف و عجیب با  صدای بلند  غذا  
می خورند و یا حتی خانواده هایی که برای کسب 
درآمد، فرزندان کم سن خود را وادار به انجام 
و  کنند  مقابل دوربین می  کارهای عجیب در 
این که مخاطب هم جذب می  تر  شوربختانه 

کنند و مخاطب هم از آن ها الگو می گیرد.
سکانس ادارات- برخی کارمندان و مسئولان در 
جلسات کاری به جای پرداختن به مشکلات و 
انجام کار مفید با کامپیوتر و یا موبایل  خود بازی 
می کنند و یا  برخی هم برای انجام مسئولیت 
خود که بابت آن حقوق دریافت می کنند رشوه 
می گیرند. برخی هم به جای این که به مشکلات 
می  مردم  مشکلات  به  کنند  رسیدگی  مردم 
خندند و برخی نیز از مشکلات مردم برای خود 

تولید فرصت می کنند.
برای  که  مطبوعاتی  مطبوعات-  سکانس 
شنیدن دغدغه های نویسندگانشان ، حمایت از 
حقوقشان  و یا  حتی  تقدیر از  عملکردشان در 
طی یک سال و یا حتی چند سال یک جلسه هم 

برگزار نمی کنند.
سکانس سینما- تولید برخی فیلم ها با مضامین 
به شدت سطح پایین و یا به قولی آب گوشتی 
که بعضا تماشای آن ها نه تنها مطلب مناسب 
بلکه   کند  نمی  اضافه  مخاطبش  به  فرهنگی  

بسیاری از آداب مخاطب را هم از او می گیرد! 
و سکانس های دیگری که با تماشای آن ها به 
این نتیجه می رسیم که باید اولویت اول جامعه  
مسائل  و دغدغه های فرهنگی باشد . به نظر 
می رسد بتوان برای مسائل اقتصادی راهکارهای 
مشکلات  مدت  کوتاه  در  و  یافت  مدت  کوتاه 
اقتصادی را بهبود بخشید اما مسائل فرهنگی  و 
چالش های فرهنگی  شاید در  کوتاه مدت به  
وجود بیایند اما  در کوتاه مدت  اصلاح  نخواهند  
به  جامعه  برای  ناپذیری  جبران  اثرات  و  شد  
همراه  خواهند داشت و به قول قیصر امین پور ؛ 

گاهی چه زود فرصت مان دیر می شود.

خبر

اخبار

مسعود پزشکیان: 
روند مذاکرات به شکل عادی جریان 

داشته و امور کشور معطل این 
مباحث نیست

و  رهنمودها  از  قدردانی  ضمن  جمهور  رئیس 
سخنان حکیمانه رهبر معظم انقلاب اسلامی گفت: 
روند مذاکرات به شکل عادی و معمولی جریان دارد 
و امور کشور نیز در مسیر طبیعی خود در حال اجرا 
و پیگیری بوده و به هیچ وجه حتی برای ثانیه ای 
البته به  معطل این مباحث و مسائل نمی شود؛ 
طور طبیعی از اینکه توافقی صورت بگیرد، استقبال 

می کنیم.
جلسه  در  پزشکیان  مسعود  ایسنا،  گزارش  به 
ضمن  دولت،  هیئت   - چهارشنبه   - امروز  صبح 
رهبر  حکیمانه  سخنان  و  رهنمودها  از  قدردانی 
معظم انقلاب اسلامی اظهار داشت: روند مذاکرات 
به شکل عادی و معمولی جریان دارد و امور کشور 
نیز در مسیر طبیعی خود در حال اجرا و پیگیری 
بوده و به هیچ وجه حتی برای ثانیه ای معطل این 
مباحث و مسائل نمی شود؛ البته به طور طبیعی از 

اینکه توافقی صورت بگیرد، استقبال می کنیم.
رئیس جمهور همچنین پس از گزارش وزیر نیرو 
از آخرین وضعیت بازگشت تعدادی از نیروگاه ها 
به مدار که به خاطر تعمیرات از شبکه خارج شده 
بودند، گفت: اولین محموله پنل های خورشیدی 
تامین شده از خارج تا چند روز آینده وارد کشور 
می شود و باید کار نصب و راه اندازی آنها در ادارات 

دولتی با سرعت آغاز و انجام شود.
پزشکیان همچنین با خیرمقدم به دکتر »محسن 
اسماعیلی« معاون جدید راهبردی و امور پارلمانی، 
از زحمات و تلاش های آقایان دکتر ظریف و دکتر 
دبیری قدردانی و اظهار امیدواری کرد که همچنان 
از توان و ظرفیت های دکتر ظریف بهره لازم گرفته 

شود.
در ادامه جلسه معاون اول رئیس جمهور نیز در 
سخنانی ضمن قدردانی از فرصت دیدار روز گذشته 
با مقام معظم رهبری تصریح کرد: مواردی که مورد 
تاکید معظم له هستند، به طور جدی مورد توجه 
قرار گرفته و برای پیگیری و اجرای آنها اقدام جدی 

صورت خواهد گرفت.
در جلسه امروز هیئت دولت همچنین وزیر امور 
خارجه گزارشی از آخرین وضعیت و روند مذاکرات 
جمهوری اسلامی ایران و ایالات متحده آمریکا و 
نیز مباحث مربوط به مذاکرات شنبه آتی ارائه کرد.

رئیس کل بانک مرکزی نیز از چگونگی و اقدامات 
آن  الزامات  و  ملی  پول  ارزش  حفظ  برای  دولت 
گزارش مبسوطی ارائه داد. در این جلسه تعدادی 
از آیین نامه های اجرایی برنامه ۵ ساله هفتم توسعه 
اجرایی  آیین نامه های  از  تعدادی  پیشرفت،  و 
روادید  لغو  مدت  افزایش  موضوع  بودجه ۱۴۰۴، 
میان ایران و قزاقستان از ۱۴ به ۳۰ روز و امضای 
موقت موافقت نامه همکاری های امنیتی و انتظامی 
جمهوری  و  ایران  اسلامی  جمهوری  دولت  بین 

آذربایجان به تصویب اعضای دولت رسید.
رئیس کل سازمان توسعه تجارت ایران نیز در 
جلسه امروز گزارش مفصلی از برگزاری نمایشگاه 
اقتصادی،  رویداد  بزرگترین  عنوان  به  اکسپو 
برگزاری اجلاس  با  اجتماعی و سیاسی، هم زمان 

همکاری های اقتصادی با آفریقا ارائه کرد.

ادامه بررسی نظرات به جلسه آینده موکول 
شد

برگزاری نخستین جلسه مجمع برای 
بررسی پالرمو

از  نظام  مصلحت  تشخیص  مجمع  سخنگوی 
ادامه بررسی لایحه پیوستن به پالرمو و سی.اف.تی 

در جلسه بعدی مجمع خبر داد.
مصلحت  تشخیص  مجمع  از  ایرنا  گزارش  به 
مجمع  سخنگوی  دهنوی  محسن  سید  نظام، 
تشخیص مصلحت نظام در شبکه اجتماعی ایکس 
و   CFT به  پیوستن  لوایح  بررسی  امروز  نوشت: 
پالرمو به ریاست رئیس مجمع و با حضور سران 

قوا در مجمع تشخیص مصلحت نظام آغاز شد.
کمیسیون  گزارش  ابتدا  در  کرد:  اضافه  وی 
و  دولت  ادامه  در  و  شد  ارائه  مجمع  مشترک 
مجلس و همچنین اعضای مجمع نظرات خود را 

بیان کردند.
به  لایحه  دو  این  بررسی  ادامه  افزود:  دهنوی 

جلسه بعدی مجمع موکول شد.

بررسی سوابق معاون جدید پزشکیان
محسن اسماعیلی »معاون راهبردی 

و امور مجلس رئیس جمهور« شد
محسن اسماعیلی با حکم رئیس جمهور به عنوان 
رئیس جمهور«  مجلس  امور  و  راهبردی  »معاون 

منصوب شد.
محسن اسماعیلی جدید ترین فردی است که با 
حکم ریاست جمهور به عنوان معاون راهبردی و 
امور مجلس رئیس جمهور به قطار دولت چهاردهم 

پیوست.
به گزارش ایسنا، مسعود پزشکیان شب گذشته_ 
سه شنبه ۲۶ فروردین ماه_  با صدور حکمی ضمن 
تاکید بر تعهد، شایستگی و تجارب علمی و اجرایی 
معاون   « سمت  به  را  وی  اسماعیلی،  محسن 
راهبردی و امور مجلس رئیس جمهور« منصوب 

کرد.
محسن اسماعیلی کیست؟

شهر  در  سال ۱۳۴۴  متولد  اسماعیلی  محسن 
علمی  هیات  عضو  حقوقدان  این  است.  تهران 
تهران  دانشگاه  علوم سیاسی  و  دانشکده حقوق 
بوده و از سوابق وی می توان به نماینده استان 
تهران در دوره پنجم مجلس خبرگان رهبری اشاره 
کرد. اسماعیلی در سال ۱۳۸۰ به عنوان حقوقدان 
عضو  ترین  جوان  و  پیوست  نگهبان  شورای  به 
حقوقدان شورای نگهبان بود. وی برای سه دوره 
به عنوان عضو حقوقدان در شورای نگهبان حضور 

داشت.
از دیگر سوابق وی می توان به ریاست دانشکده 
حقوق دانشگاه امام صادق )ع( اشاره کرد. وی در 
کارنامه خود چاپ کتاب ها و مقالات مختلفی را 
به همراه دارد که از میان آنها »کلیات علوم قرآن« 
به  در سال ۱۳۷۴ و »قوه قاهره« در سال ۱۳۷۹ 
عنوان کتاب سال معرفی شده اند. وی همچنین 
به عنوان پژوهشگر نمونه تاکنون چندین بار مورد 
تشویق قرار گرفته است. اکنون محسن اسماعیلی 
رئیس  امور مجلس  و  راهبردی  عنوان معاون  به 

جمهور منصوب شده است.
معاونت راهبردی رئیس جمهور چه وظایفی بر 

عهده دارد؟
ریاست جمهوری  استراتژیک  بررسی های  مرکز 
نهاد  زیرمجموعه  سازمان های  از  یکی 
ریاست جمهوری به شمار می رود که  مسئولیت 
انجام مطالعات، بررسی ها و پژوهش های راهبردی 
و بین دستگاهی در دولت را به عهده دارد. ارائه 
طرح ها و پیشنهادهای مرتبط با راهبردهای ملی در 
زمینه های سیاسی، اقتصادی، اجتماعی، فرهنگی و 
سیاست خارجی، با رعایت سیاست های کلی نظام 

از جمله وظایف این حوزه به شمار می رود.
با  دارد  وظیفه  رئیس جمهور  راهبردی  معاون 
بهره گیری از تجربه مدیران ارشد دوره های گذشته، 
مدنی؛  نهادهای جامعه  و  اندیشکده ها  نخبگان، 
تحولات کلان داخلی و خارجی و میزان توفیق در 
دستیابی به اهداف قانون اساسی، سند چشم انداز 
به  و  کرده  رصد  را  نظام  کلی  سیاست های  و 

رئیس جمهور گزارش دهد.
پیش از این محمد جواد ظریف در آغاز به کار 
دولت چهاردهم با حکم رئیس جمهور این مسئولیت 
را بر عهده گرفت. اما در نهایت با مخالفت جمعی 
استناد  با  اسلامی  شورای  مجلس  نمایندگان  از 
به بند دو قانون به کارگیری اشخاص در مشاغل 
حساس، محمد جواد ظریف از این سمت کناره 
آمده است که  قانون  این  بند دو  گیری کرد. در 
ایشان  همسر  یا  فرزندان  که  اشخاصی  انتصاب 
پست های  و  مشاغل  در  دارند  مضاعف  تابعیت 
حساس ممنوع است. نمایندگان مجلس شورای 
فرزند  مضاعف  تابعیت  به  اشاره  با  نیز  اسلامی 
محمدجواد ظریف مانع ادامه حضور وی در جایگاه 

معاونت راهبردی ریاست جمهوری شدند.

بخشی  در  پزشکیان  مسعود  ایسنا،  گزارش  به 
دولت ضمن  هیات  امروز  اظهارات خود جلسه  از 
قدردانی از رهنمودها و سخنان حکیمانه رهبر معظم 
انقلاب اسلامی گفت: روند مذاکرات به شکل عادی 
و معمولی جریان دارد و امور کشور نیز در مسیر 
طبیعی خود در حال اجرا و پیگیری بوده و به هیچ 
وجه حتی برای ثانیه ای معطل این مباحث و مسائل 
توافقی  اینکه  از  طبیعی  طور  به  البته  نمی شود؛ 

صورت بگیرد، استقبال می کنیم.
زمان معرفی وزیر اقتصاد ارتباطی با روند مذاکرات 

ندارد
به  پاسخ  در  دولت  سخنگوی  مهاجرانی  فاطمه 
و  مجلس  به  اقتصاد  وزیر  معرفی  درباره  پرسشی 
احتمال ارتباط این موضوع با روند مذاکرات، تصریح 
کرد: اصولاً ما هیچ کدام از موضوعات کشور را به 
هم  که  همانطور  نمی زنیم.  و  نزدیم  گره  مذاکرات 
رئیس جمهوری گفت و هم دیروز مقام معظم رهبری 
راجع به آن تذکر دادند، ما هیچکدام از موضوعات 
داخل کشور را به مذاکرات گره نمی زنیم. امور جاری 

کشور در حال انجام است.
وی همچنین اعلام کرد: موضوع مهمی که جانبازان 
را خوشحال خواهد کرد این است که موضوع واردات 
خودرو جانبازان در بودجه ۱۴۰۴ دیده شده و امروز 

در دولت به تصویب رسید.
هدف از سفر به روسیه انتقال پیام مکتوب رهبری 

به پوتین است
سیدعباس عراقچی وزیر امور خارجه درباره هدف 
سفرش به روسیه بیان کرد: هدف من انتقال پیام 
مکتوب مقام معظم رهبری به رهبری روسیه است، 

این پیام در دیدار با پوتین منتقل خواهد شد.
وی در پاسخ به این پرسش که درباره ظرفیت غنی 
سازی در مذاکرات صحبت شده است؟ بیان کرد: 
غنی سازی ایران امری واقعی، حقیقی و پذیرفته 
شده است. ما برای اعتمادسازی برای نگرانی احتمالی 
آمادگی داریم، ولی اصل موضوع غنی سازی قابل 

مذاکره نیست.
درآمدهای مالیاتی صددرصد تحقق یافت

و  برنامه  سازمان  رئیس  پورمحمدی  حمید  سید 
بودجه کشور با اعلام اینکه درآمد مالیاتی سال ۱۴۰۳ 
درآمد  اما  افزود:  یافت،  تحقق  صددرصد  تقریبا 
نفتی کم شد چون مصرف داخلی فرآورده های نفتی 
افزایش و مثلا مصرف  روزانه بنزین حتی به ۱۶۵ 
میلیون لیتر افزایش یافت و این یعنی مصرف از تولید 
پیشی گرفت به همین دلیل ناگزیر شدیم درآمدهای 

نفت را با فرآورده های نفتی تهاتر کنیم.
از بودجه ساخت »پایتخت« اطلاع دقیق ندارم

درباره  صداوسیما  سازمان  رئیس  جبلی  پیمان 
»پایتخت«  سریال  ساخت  بودجه  تصویب  شیوه 
توضیحاتی ارائه کرد و گفت: بودجه ساخت سریال 
پایتخت در کمیته برآوردی که معمولا در سیما فیلم 
برای تهیه سریال ها تشکیل می شود و متناسب با 
اجزای هر سریال همچون دکور، بازیگران و مواردی 
دیگر است، تصویب و پرداخت می شود که از میزان 

آن اطلاع دقیق ندارم.

تابستان بهتری پیش رو داریم
عباس علی آبادی وزیر نیرو با بیان اینکه فکر می کنم 
داشت، افزود:  خواهیم  رو  پیش  بهتری  تابستان 
نیروگاه های تجدیدپذیر در حال   اینکه  به  باتوجه 
هزار ۸۰۰  حدود ۵  تاکنون  هستند.  مدار  به  ورود 
مگاوات واحد جدید هم رفع محدودیت شده و هم 
به مدار تولید اضافه شده است. خوشبختانه دیشب 
نیروگاه رودبار نیز به مدار تولید پیوست که خبر 
خوبی است. می توان از ظرفیت آبی که ما در حوزه 

رودخانه کارون داریم، استفاده کنیم.
مهمترین برنامه وزارت بهداشت در سال جاری

درمان  بهداشت،  وزیر  ظفرقندی  رضا  محمد 
پزشک  طرح  کردن  اجرایی  از  پزشکی  آموزش  و 
خانواده به عنوان مهممترین برنامه این وزارتخانه در 

سال جاری نام برد .
وی تصریح کرد: برنامه مهم وزارت بهداشت در 
سال جاری  این است که نظام پزشکی خانواده و 
ارجاع که در قانون برنامه هفتم توسعه آمده و مورد 
تاکید رئیس جمهور است را اجرایی کنیم. در این 
راستا جلسات متعددی در وزارت بهداشت و با رئیس 
جمهور داشته ایم. این برنامه را  از سطوح روستایی و 

محروم تر به سطوح بالاتر اجرا می کنیم.

مجلس همراهی کند تا اختیار جابه جایی ساعت 
رسمی کشور به دولت برگردد

و  اداری  سازمان  رئیس  رفیع زاده  علاءالدین 
استخدامی کشور با اشاره به درخواست دوفوریتی 
ساعت  جابه جایی  بررسی  برای  مجلس  از  دولت 
در  صرفه جویی  به  امر  این  گفت:  کشور،  رسمی 
و  داخلی  مطالعات  می کند.  کمک  انرژی  مصرف 
خارجی نشان می دهد جابه جایی ساعت رسمی بین 
هزار تا هزاروپانصد مگاوات صرفه جویی برق را به 

همراه دارد.
وی افزود: امیدواریم مجلس همراهی کند تا اختیار 
جابه جایی ساعت رسمی کشور در شش ماهه اول و 

دوم سال به دولت برگردد.
دولت چهاردهم حتما محدودیت دسترسی به 

سکوهای خارجی را بر می دارد
فناوری اطلاعات  ارتباطات و  ستار هاشمی وزیر 
گفت: همانطور که رییس جمهور و دولت، قبل تر در 
بحث دسترسی به سکوهای بین المللی وعده داده بود 

امسال گام های دیگری برداشته می شود.
وی ادامه داد: دولت چهاردهم طبق فرآیند تعریف 
شده از طریق اجماع و همگرایی بین نگاه های مختلف 
همچنان به مذاکراتش برای رفع محدودیت ها ادامه 

می دهد و حتما به وعده هایش عمل می کند.
اساسنامه سند راهبردی هوش مصنوعی به زودی در 

صحن دولت مطرح می شود
در  جمهور  رئیس  علمی  معاون  افشین  حسین 
پاسخ به این پرسش که تهیه اساسنامه سند راهبردی 
هوش مصنوعی در چه مرحله ای قرار دارد؟ گفت: 
این اساسنامه در کمیسیون تخصصی دولت در حال 
مطرح  دولت  صحن  در  زودی  به  و  است  بررسی 
خواهد شد. پس از تصویب در کمیسیون، در صحن 

علنی دولت بررسی خواهد شد.
پیگیر دستور رئیس جمهور برای ممنوعیت واردات 

پارچه هستیم
سید محمد اتابک وزیر صنعت، معدن و تجارت در 
پاسخ به پرسشی مبنی بر اینکه اجرای دستور رئیس 
جمهور برای ممنوعیت واردات پارچه به کجا رسید؟ 
بیان کرد: اکنون ما با انجمن پارچه و مسئولان تولید 
کننده نشستیم و یک ارزیابی انجام دادیم تا ببینیم 
چه چیزهایی را می توانیم در کشور تولید کنیم تا 
بازار دچار مضیقه نشود. آن میزانی که می توانیم 
تولید کنیم جدا خواهیم کرد و سعی می کنیم واردات 
بیشتر برای پارچه هایی باشد که بیشتر به عنوان 

مواد در کارخانه های نساجی استفاده می شود.

زمانی که ظریف تحت هجمه بود، این گزاره از سوی نمایندگان مجلس 
مختلف مطرح می شد که در میان معاونان و نزدیکان پزشکیان چند نفر 
دیگر با شرایط ظریف وجود دارند. اما معاون اجرایی رئیس جمهور نظر 

متفاوتی با نماینده تهران دارد.
بررسی های  مرکز  اداره  و  راهبردی  معاونت  از  ظریف  محمدجواد 
با  پزشکیان  مسعود  کرد.  خداحافظی  ریاست جمهوری  استراتژیک 
پیامی خطاب به ظریف از زحمات او تشکر و در حکمی دیگر با ادغام 
اسماعیلی حقوقدان  امور مجلس، محسن  و  راهبردی  معاونت های 
برجسته را به جای او منصوب کرد. ظریف با استناد به قانون انتصاب 
افراد در مشاغل حساس از کار برکنار شد. قانونی که از یک بازه زمانی 

به بعد، اقدامات دولت برای اصلاح آن نیز اطلاع رسانی نشد.
به گزارش فرارو، ظریف یکی از شاخص ترین همراهان مسعود 
او در سال ۱۴۰۳ بود. تحلیل های  انتخاباتی  پزشکیان در کمپین 
متفاوتی درباره تاثیر حضور او کنار پزشکیان در نتیجه دو دوره 
انتخابات ریاست جمهوری چهاردهم وجود دارد. برخی تحلیل ها در 
اردوگاه هواداران و اطرافیان پزشکیان حاکی از آن است که حضور 
پزشکیان  کنار  جهرمی  آذری  محمدجواد  و  ظریف  مانند  افرادی 
در دوران انتخابات نه تنها تاثیر مثبتی نداشت بلکه باعث ریزش 
آرای او شد. از سوی دیگر، بخش متفاوتی از حامیان پزشکیان این 
گزاره را مطرح می کنند که حضور ظریف کنار پزشکیان در ترغیب 
مشارکت کنندگان برای حضور در انتخابات به خصوص دور دوم 

بسار موثر بود.
یک قانون خاص

ظریف در دورانی که به عنوان معاون کنار پزشکیان حضور داشت، 
مورد هجمه های زیادی به خصوص از سوی تیم مربوط به جریان سعید 
جلیلی در مجلس قرار می گرفت. به نحوی که مرور اخبار در بازه زمانی 
مرداد تا اسفند سال ۱۴۰۳ نشان می دهد ظریف همواره یکی از مواردی 

بود که روزانه در مجلس به آن پرداخته می شد. قانونی که به آن استناد 
می شود، منتقدان زیادی دارد. چرا که با تفاسیر موجود از آن، طیف 
وسیعی از نخبگان و متخصصان اجازه حضور در جایگاه های مختلف 
– حتی در حد مشاور - را پیدا نمی کنند. فرزندان ظریف نیز در آمریکا 
متولد شده و تابعیت و پاسپورت این کشور را دارند. هر چند خود او و 
همسرش تابعیت مضاعف ندارند. در نهایت، ظریف از کار برکنار شد.

دیگرانی هم هستند؟
نمایندگان  از سوی  این گزاره  بود،  زمانی که ظریف تحت هجمه 
مجلس مختلف مطرح می شد که در میان معاونان و نزدیکان پزشکیان 
چند نفر دیگر با شرایط ظریف وجود دارند. حتی در اوج درگیری های 
رسانه ای و سیاسی راجع به ظریف، پس از این که خبر ملاقات او با 
اژه ای منتشر شد، امیرحسین ثابتی نماینده تهران در مجلس نوشت: 
»پس از چند ماه پیگیری و تذکرات پی در پی نمایندگان خطاب به سران 
سه قوه، محمد جواد ظریف معاون غیرقانونی رئیس جمهور مجبور شد 
از سمت خود استعفا دهد. البته هنوز چند مسئول دیگر نیز در دولت 
حضور دارند که آنها نیز یا باید تابعیت دوم فرزندان شان را لغو کنند 
و یا از سمت خود برکنار شوند. همچنان اجرای کامل این قانون را در 
مجلس پیگیری خواهیم کرد؛ حاکمیت قانون باید از مسئولان و اقویا 

آغاز شود تا در مردم نیز پذیرش داشته باشد.« 
فرد دیگری در دولت نیست

دارد.  تهران  نماینده  با  متفاوتی  نظر  رئیس جمهور  معاون  اما 
محمدجعفر قائم پناه، معاون اجرایی پزشکیان که از فرزند او نیز به 
عنوان یکی از دارندگان تابعیت مضاعف یاد می شد، روز ۲۵ فروردین 
ضمن تکذیب این موضوع درباره این که آیا افراد دیگری نیز در دولت 
این شرایط را دارند، اظهار داشت: »مشابه ایشان تا جایی که بنده اطلاع 
دارم در دولت نیست. امیدوارم تا پایان بتوانیم دولت را با انسجام پیش 

ببریم.«

اعضای کابینه چهاردهم در حاشیه جلسه دولت چه گفتند؟

پیام مکتوب رهبری به پوتین
اعضای کابینه چهاردهم در حاشیه جلسه روز چهارشنبه بیست و هفتم فروردین ۱۴۰۴ هیات وزیران در حیاط دولت با حضور در جمع خبرنگاران به سؤالات  

آنها پاسخ دادند.

ظریف رفتدیگرانی هم مثل او هستند؟

سیدعباس 
عراقچی وزیر 

امور خارجه 
درباره هدف 

سفرش به 
روسیه بیان 

کرد: هدف من 
انتقال پیام 

مکتوب مقام 
معظم رهبری به 

رهبری روسیه 
است، این پیام 

در دیدار با 
پوتین منتقل 

خواهد شد

سخنگوی دولت با بیان اینکه امور کشور درحال انجام است، تاکید کرد: هیچکدام از 
موضوعات و امور کشور را به مذاکرات گره نزده ایم و گره نخواهیم زد.

به گزارش ایرنا، فاطمه مهاجرانی روز چهارشنبه در حاشیه جلسه هیات دولت و درجمع 
خبرنگاران در پاسخ به سوالی درخصوص زمان معرفی وزیر پیشنهادی امور اقتصادی و 
دارایی به مجلس و این ادعا که موضوع معرفی وزیر معطل مذاکرات مانده است، گفت: 
براساس قانون، دولت سه ماه برای معرفی وزیر پیشنهادی به مجلس فرصت دارد و می 
تواند از این فرصت خود به صورت کامل استفاده کند، سرپرست وزارتخانه هم مشغول 
انجام وظیفه است و کارها به خوبی پیش می رود، هیچ کاری هم در این وزارتخانه معطل 

نمانده است.
مهاجرانی درمورد گزینه نهایی مورد نظر دولت برای تصدی این وزارتخانه، گفت: بررسی 
گزینه ها در حال انجام است و در زمان مقرر وزیر پیشنهادی به مجلس معرفی خواهد 

شد.
سخنگوی دولت در پاسخ به سوالی مبنی بر سرمایه گذاری آمریکایی ها در ایران و 
بازگشایی سفارت آمریکا در تهران با بیان اینکه موضوع بازگشایی سفارت موضوعی است 
که تالی بر موضوعات دیگر است، تاکید کرد: در حال حاضر بازگشایی سفارت آمریکا 

موضوعیت ندارد، موضوع هنوز بسیار خام است و پاسخ به این سوال معنایی ندارد.
مهاجرانی افزود: موضوع سرمایه گذاری خارجی نیز روال مشخصی دارد و برای همه 
کشورها یکسان است. اقدام به هرگونه سرمایه گذاری، صرفنظر از ملیت، باید در چارچوب 

قوانین و خطوط قرمز کشور انجام شود.
سخنگوی دولت در پاسخ به سوالی درباره تخصص اعتبار به صندوق نوزادان، گفت: 

اگر منظورتان از نوزادان همان طرح جوانی جمعیت است، تسهیلات تکلیفی در دستور 
کار قرار گرفته است و بانک های مختلف با دستور بانک مرکزی تخصیص می دهند و 
رقم آن هم طبق اعلامی که رییس بانک مرکزی داشت افزایش پیدا کرده است و در سال 
گذشته شاهد افزایش پرداخت تسهیلات بوده ایم. البته قابل درک است به جهت اینکه 

افراد زیادی در صف هستند و تا رسیدن نوبت آنها زمان بر است.
مهاجرانی درباره عرضه بنزین سوپر در بورس انرژی گفت: مصوبه بنزین سوپر در دولت 
تصویب شده است و فرآیند واردات آن هم طبق مصوبه دولت و چارچوب تعریف شده 

انجام می شود.
وی درباره این که آیا موضوع رفع فیلترینگ به غیر از فضای مجازی جای دیگر پیگیری 
می شود، گفت: هر مسئله ای را باید در محل خود و محل قانونی خود حل کرد. ما 
نمی توانیم مسائل را از مکان خود جابجا کنیم هر مسئله باید از مکان قانونی خودش 

حل شود.
سخنگوی دولت درباره این که چرا صورت های مالی منتشر نمی شود گفت: شفافیتی 
از  یقینا یکی  پارلمان بخش خصوصی وجود دارد  بازرگانی به عنوان  اتاق های  که در 
موضوعات مهم هست و نگاهی مبنی بر اینکه منتشر نشود وجود ندارد یعنی فرایند بر 

این هست که اعداد را بعد از اینکه به جمع بندی رسیدند منتشر کنند.
مهاجرانی درباره معیشت کارگران و معلمان،گفت: رشد کشور مدیون همه اقشار 
منجمله قشر کارگران که در عرصه تولید فعال هستند و معلمان به عنوان پیشگامانی که 
در زمینه تعلیم و تعلم گام برمی دارند، قابل تقدیر است بنابراین موضوعات معیشتی همه 

اقشار در دستور کار دولت است.

سخنگوی دولت افزود: در زمینه دستمزد کارگران وزارت کار با اقدامی مناسب کف 
حقوق را ۴۵ درصد افزایش داده است که کمک می کند میزان رضایتمندی کارگران 
افزایش پیدا کند. البته میزان فشار بر اقشار کم درآمد بالا است و دولت این را درک می 
کند و سیاست های دولت این است که هیچ کدام از اقشار جامعه دچار آسیب های 
بیشتری نشوند و زندگی ها آسیب نبینند بنابراین در همین مسیر تاکیدی بر خدمات 

بیمه ای و درمان و همچنین کیفیت آموزش و موضوعات معیشتی در دستور کار است.

سخنگوی دولت:
هیچکدام از موضوعات و امور کشور را به مذاکره گره نزده و نمی زنیم
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